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Protokół z posiedzenia komisji 

Polityki Społecznej Zdrowia i Bezpieczeństwa
  23 marca 2017 r.       

======================================================================

Tryb  zwołania: Komisja  zwołana  przez  Przewodniczącą  Rady  Miejskiej,  w  związku  z  materiałem
przygotowanym zgodnie z Planem pracy komisji. 
Prowadzący obrady: Przewodniczący Komisji Marian Kita

Porządek obrad: Informacja działania na rzecz seniorów za 2016r. 

Czas trwania posiedzenia: 1:00 (14:00 do 15:00) 

Frekwencja Radnych:
 Marian Kita
 Janina Wcisło
 Włodzimierz Jaros
 Marek Jarno
 Katarzyna Pilc

Nieobecni Radni:

 Marek Kocoń

Kierownictwo Urzędu: 
 Burmistrz ds. Społecznych Beata Zawiła
 Naczelnik Małgorzata Ochęduszko – Ludwik 

Pozostałe osoby:
• Radna Rady Seniorów – Ewa Błaszczyk 
• Radna Rady Seniorów – Barbara Strzelecka
• Dyrektor MOPS - Aneta Jóźwin-Rybska.  

Ustalenia i Rozstrzygnięcia

 Omówiono przygotowany zgodnie z planem pracy materiał. 

Przebieg obrad:
M. Kita - serdecznie witam na posiedzeniu komisji. Porządek jest następujący.
Informacja działania na rzecz seniorów za 2016r.  Państwo otrzymali materiały. Chciałbym żeby na początku
pani naczelnik wprowadziła nas w ten temat. 
M. Ochanduszko-Ludwik – pozwoliliśmy sobie przedstawić ten temat w skali  naszego miasta uznając ten
temat za ważny z uwagi że seniorzy stanowią 28 % wszystkich ludzi w Czeladzi. Wzrost jest spowodowany
mniejszą umieralnością, spadkiem urodzeniem. Celem naszym jest zróżnicowana oferta dla seniora gdzie
może sobie wybrać  na różnego typu zajęcia w których może uczestniczyć. Kolejny cel próba zaangażowania
w przedsięwzięcia żeby ich wciągnąć w organizacje rożnych zadań żeby byli bardziej dowartościowani. Chce
powiedzieć że jest kilka filarów gdzie koncentruje się życie seniorów np. klub seniora, uniwersytet 3go wieku.
Mamy przedstawicielki rady seniorów jak coś to mogą się odnieść do tego. Bardzo liczymy że ruszą ZIPY i
mam nadzieje że pod koniec przyszłego roku tj 2018 się ziści i będziemy mogli ruszyć. Chce powiedzieć że te
zadania,  które  przedstawiliśmy  nie  są  obowiązkiem  gminy,  bo  moglibyśmy  się  ograniczyć  do  jednego
przedsięwzięcia.  Rozpoczęliśmy parę inicjacji. Jeżeli będą pytania to proszę.
M. Kita – mówimy też o tych wszystkich wycieczkach to w zoo w opolu dyrektorem jest nasz człowiek z
Czeladzi. Jakie są rabaty? 
M. Ochenduszko-Ludwik – tutaj mam zestawienie to zostawię dla Państwa. My z czasem musimy zadbać
jako miasto żeby zwiększyć usługi.
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M. Kita – bez zaburzeń psychicznych ile płacimy za usługę?
Aneta Jóźwin-Rybska  – koszt 25 zł. 
M. Kita – proszę o pytania.
J. Wcisło – jeżeli jest osoba leżąca to jest zagwarantowane że będzie opieka od razu?
Aneta Jóźwin-Rybska  – od razu.
M. Jarno – czyli nie ma limitu?
Aneta Jóźwin-Rybska - nie ma. 
J. Wcisło – prosilibyśmy o zwiększenie czcionki na przystankach na rozkładzie na przystanku. 
M. Ochenduszko-Ludwik – tak jest to już uwzględnione. 
K. Pilc – Rynek 22 co planujecie Państwo?
M. Ochenduszko-Ludwik – miejsce dla organizacji pozarządowych, klub rodzica czyli takie przechowywanie
dzieci, miejsce spotkań, szkoleń dla osób starszych tam będzie dobudowana duża część budynku. 
Barbara Strzelecka – jest grupa seniorów, którzy nie potrzebują opieki społecznej, nie wychodzą z domu bo
układ ruchu nawalił,  mieliśmy taki  program żeby taki  senior poszedł do takiej  osoby porozmawiać,  zjeść
razem obiad, dzieci tych ludzi mieszkają gdzieś daleko, nie ma dużo ludzi takich ale trzeba jakoś pomóc, tym
którzy tej pomocy potrzebują. 
M. Kita – czy w tym zakresie jeszcze coś?
Barbara Strzelecka – wystąpimy żeby zrobić w Czeladzi oddział geriatryczny. Wiem że nie ma specjalistów,
ale to niech się ktoś stara. 
M. Kita – kolejny temat przedstawienie programu o rodzinie. 
Aneta Jóźwin-Rybska – ten program powinien być przyjęty na 3 lata. Przedstawienie programu (prezentacja
w załączniku)
W. Jaros – czy w tych rodzinach  są jakieś zagrożenia ze strony przemocy?
Aneta Jóźwin-Rybska – tak jest wiele przypadków. Dlatego niezbędna nam jest policja, psycholog i pedagog
szkolny. 
M. Kita – co robi pedagog szkolny w szkole jeżeli nie rozpozna tego co się dzieje z dzieckiem?
M. Ochenduszko-Ludwik - często te sprawy wychodzą przy interwencji policji.
Aneta Jóźwin-Rybska– pedagodzy robią dobrą robotę, ale nie do wszystkich dzieci jest możliwość dojścia.
Nawet psycholodzy mają problem. 
M. Kita – zamykam ten temat. Czy w sprawie bezpieczeństwa są jakieś sprawy?
K.  Pilc  –  w  jaki  sposób  mam  rozmawiać  z  Panem  prezesem  spółdzielni  mieszkaniowej  z  prezesem
Gwoździem żeby poprawił najazd przy klatce i Edenie który zrobił  nie właściwie, tam się nie da wózkiem
podjechać. 
Aneta Jóźwin-Rybska - mieliśmy podobna sytuacje w DG. 
K. Pilc – ja dostałam odpowiedź że nie będzie w tym roku funduszy. Jutro pójdę z tą córka do tego Pana. Ta
Pani nawet chyba nie ma 60 lat a nie jest w stanie wychodzić. 
M. Kita – nie może być tak że bijemy się o jeden zajazd tam są nasi mieszkańcy. 
B. Zawiła - pani Kasia napisze pismo i my ja poprzemy. 
K. Pilc – na osiedlu słonecznym na terenie spółdzielni mieszkaniowej jest plac zabaw i jest nie ogrodzony i te
dzieci tam wybiegają a samochody tam jeżdżą z dosyć dużą prędkością, ale pan prezes odmówił bo nie ma
funduszy.  
M. Kita – to zaczyna być co raz bardziej karygodne i te 2 sprawy trzeba napisać.  A jeżeli nie to prosimy
ściągnąć pana Prezesa spółdzielni w sprawach bezpieczeństwa na następna komisje.
M. Kita – Wyjeżdżając z elektrowni tam się na tyle rozrosło drzewo że wyjeżdżając stamtąd samochodem nie
ma widoczności  z  lewej  strony  i  to  jedno  drzewo które  tam stoi  na  dzień  dzisiejszy  ono  stanowi  duże
niebezpieczeństwo, ten ruch nie jest wcale duży z tamtej strony nie mniej jednak to jest wszystko do czasu,
jest na tyle rozrośnięte że nie ma żadnej widoczności i nie widać aut, które nadjeżdżają bardzo bym prosił
żeby z punktu bezpieczeństwa urząd się przyjrzał temu. Zwracali się do mnie ludzie i sami mówią że stanowi
to niebezpieczeństwo i żeby to było na takiej zasadzie że mądry polak przed szkodą a nie po szkodzie.
J. Wcisło – dalej nie zmienia się sytuacja na ul. Katowickiej te dwa drzewa jak były tak są mimo spotkania z
policjantami, którzy też to sobie zapisywali.  
M. Kita -  czy ktoś ma pytania do jakiejś inne sprawy? dziękuję zamykam posiedzenie komisji 
Protokołował: Mateusz Bochenek    
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                  Przewodniczący Komisji                
Polityki Społecznej Zdrowia i Bezpieczeństwa

                                
          

                Marian Kita                        
   

Data napisania protokołu :22.02.2017 r.

Data podpisania protokołu :.......................
Data przekazania protokołu do BIP : …...........
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